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Liesanne van den Brink

Onderwerp: Beantwoording technische vragen PRD n.a.v. de tafeltjesmarkt

Geachte raads- en commissieleden, 
  
Onderstaand vinden jullie de beantwoording van de technische vragen van de Fractie PRD van 28-10-2024 die ook 
zijn gesteld - en grotendeels plenair zijn beantwoord - bij de tafeltjesmarkt.  
  
Met vriendelijke groet,      

       

Liesanne van den Brink | Raadsadviseur | Griffie   
Werkdagen: maandag, dinsdag, woensdagochtend, donderdag  
       

       

 

  Gemeente Renkum 
  Telefoon (026) 33 48 111 
  Postbus 9100 
  6860 HA Oosterbeek 
  Bezoekadres Generaal Urquhartlaan 4, Oosterbeek
  www.renkum.nl 

       

Voor digitale communicatie gelden er regels. Kijk hiervoor op www.renkum.nl/digitaal 
  
  
  
  
  
  
Vraag 1: 

“De najaarsnota kent een negatief saldo van 457.000 euro. Is de verwachting, dat dit bedrag nog wordt 
rechtgetrokken gedurende de maanden sept. t/m dec. 2024? Zullen we eindigen met een positief of 
negatief saldo? Is het niet vreemd om nieuwe investeringen te doen vooruitlopend op een 
rekeningresultaat, zodat er sprake kan zijn van willekeur?” 

Antwoord: 
Uitgangspunt is dat het saldo dat nu wordt gepresenteerd bij de Najaarsnota wordt onttrokken aan de 
Algemene Reserve. Natuurlijk is het streven om bij de Jaarrekening 2024 een o- of positief saldo te 
presenteren. Over de ontwikkelingen in de tussenliggende periode zullen wij u vanzelfsprekend 
informeren bij die jaarrekening. Daarbij hoort onder andere de decembercirculaire, waarover wij op dit 
moment geen enkele zekerheid hebben.  

  
Vraag 2: 

“Gelieve een overzicht te geven van het rekeningsaldo m.b.t. de jaren 2020-2021-2022 en 2023.” 
Antwoord: 

Te vinden in de betreffende jaarstukken.  
Jaarrekeningresultaat:  
2020     926  
2021     2.293  
2022     4.622  
2023     1.752  

  
Vraag 3: 

“Geconstateerd wordt dat er structureel nadelen zijn m.b.t. de uitvoering van de Jeugdwet en de Wmo. 
Welke stappen zijn en worden er gezet om de financiële schade te beperken?” 

Antwoord: 
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Er worden meerdere stappen gezet om de kosten op jeugdhulp en wmo terug te dringen, waarvan de 
belangrijkste de Taskforce is. De Taskforce neemt verschillende maatregelen om de kosten terug te 
dringen, waaronder het sturen op WLZ aanvragen en het terugdringen van hoge indicaties en stapeling 
zorg. Verder verwachten we dat ook de dorpsteams en het versterken van het collectieve veld bijdragen 
aan het terugdringen van de kosten.  

  
Vraag 4:  

“Op grond van welke eis dient de meerjarenbegroting sluitend te zijn? Is het niet zo, dat dat geldt voor het 
eerstvolgende boekjaar?” 
Antwoord: 

In reactie op uw motie Sluitende begroting, heeft u een raadsbrief ontvangen waarin de vereisten vanuit het 
financieel toezicht van de provincie worden toegelicht.   
  
Vraag 5:  

“Graag ontvangen wij een overzicht van het takenpakket van “Renkum voor elkaar” & Stimenz met 
gespecificeerde bedragen van in totaal jaarlijks circa 1,5 miljoen euro.” 
Antwoord: 

Wij zullen u het jaarplan en de begroting van 2024 van Renkum voor Elkaar ter informatie toesturen. 
Wanneer het jaarplan en begroting voor 2025 zijn vastgesteld kunnen wij u deze t.z.t. ook toesturen.  

  
Vraag 6: 

“We zorgen voor vitale leefgemeenschappen met een focus op de dorpen. Wat is/was de bedoeling van dit 
beleid, wat is ervan terechtgekomen? Welk geldbedrag is hieraan gekoppeld?” 

Antwoord: 
Zoals ook aangegeven in de najaarsnota is deze activiteit stopgezet. Dit is tevens toegelicht in de Begroting 

2025 op pagina 183 onder stopzetten van optionele activiteiten. 
  
Vraag 7: 

“Er is een groot verloop binnen het sociaal team met als gevolg achterstanden op planningen. Wat is de 
oorzaak van dit grote verloop? Welke personele kosten zijn zodoende tussentijds bespaard en waar is dat 
geld gebleven?” 

Antwoord: 
De redenen variëren van langdurig zieken en jonge medewerkers die snel doorgroeien tot persoonlijke 
redenen. Hierdoor ontstaat frictie tussen vertrek en het aantrekken van een nieuwe medewerker – dat 
zijn inderdaad bespaarde kosten. Hier hebben we echter op moeten inhuren om te voorkomen dat 
wachtlijsten verder oplopen en inwoners te lang moeten wachten op hulp.  

  
Vraag 8: 

“Ondanks de BUIG Rijksbudgetgelden betekenen de bijstandsuitkeringen voor onze gemeente een nadeel 
van afgerond 140.000 euro. Wat wordt er gedaan om het aantal bijstandsuitkeringen te minderen?” 

Antwoord: 
Medio 2024 zijn we gestart met een project Screening bijstandsbestand op voorliggende voorzieningen. 
Het hele bijstandsbestand wordt hierbij doorgelicht waardoor we uitstroom realiseren. Naar de 
toekomst toe levert dit een besparing op de BUIG middelen op.  
 Daarnaast bereiden we een Plan van aanpak voor en analyseren we het bijstandsbestand op 
mogelijkheden. In grote lijnen gaat het bestaan uit acties/accenten om instroom te beperken en 
uitstroom te vergroten. Denk aan intensivering contacten met accountmanagers, extra aandacht voor 
inzet loonkostensubsidie via praktijkroute.    

  
Vraag 9: 

“Hoe wordt een overschrijding van 60.000 euro m.b.t. externe ureninzet grondbedrijf gecompenseerd?” 
Antwoord: 
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De overschrijding ter grootte van € 60.000, - aan externe ureninzet grondbedrijf wordt niet 
gecompenseerd. Het betreffen extra algemene kosten met betrekking tot o.a. de 
perspectiefnota/begroting en de inrichting van het grondbedrijf.   
De kosten worden gedekt uit de algemene middelen.  

  
Vraag 10: 

“Wat hebben de extra uitgaven aan rechtskundige adviezen 2 x 20.000 euro aan voordelen opgeleverd of is 
hier sprake van nutteloze gelduitgaven? 
Antwoord: 

We hebben in onze organisatie niet alle juridische disciplines in huis. We zijn vooral bestuursrechtelijk 
bezet. Soms komen er zaken van privaatrechtelijke, arbeidsrechtelijke of andere aard op ons pad. Hiervoor 
moeten we extern advies inwinnen. Deze hebben opgeleverd dat wij in verschillende zaken juridisch 
gedegen zaken kunnen behandelen. 

  
Vraag 11: 

“De waardeontwikkeling 2024 van 9,75% voor woningen (het had 3,6% moeten zijn) heeft geresulteerd, dat 
de tarieven 2024 voor de OZB 2024 te hoog zijn ingeschat. Hoe wordt een terugbetaling aan een eigenaar 
van een woning geregeld?” 

Antwoord: 
De WOZ-waarden zijn van tevoren te hoog ingeschat. Hierdoor zijn de tarieven te laag vastgesteld. 

Eigenaren hebben daardoor 500.000 minder betaald.  
  

Vraag 12:  
“Het dorpsgericht werken kende in 2024 geen lasten en geen baten. Er is in dat verband dus niets 

gebeurd?” 
Antwoord: 

In de najaarsnota zijn de totale baten en lasten van producten niet opgenomen. Op pagina 57 van de 
begroting is zichtbaar wat de lasten zijn van product 3B. Daarnaast wordt het dorpsgericht werken niet 
alleen opgepakt binnen één specifieke activiteit, maar is opgenomen binnen verschillende activiteiten 
op verschillende beleidsterreinen. Denk bijvoorbeeld aan de Dorpsvisie Wolfheze, de ontwikkeling naar 
Sociale Dorpsteams en het Masterplan Doorwerth.   

  
Vraag 13: 

“Voor het verkopen van de concertzaal staat 54.000 euro genoteerd. Waar is dat bedrag op gebaseerd? 
Eind augustus is het rapport voor het toekomstig gebruik van de concertzaal opgeleverd. Waarom hebben 
we dat rapport niet ontvangen?” 

Antwoord:  
Dit bedrag is bepaald bij de bezuinigingen in de perspectiefnota 2019. 
Zoals ook door het college toegezegd zult u als raad het rapport ontvangen. De onderzoeker zal het 
rapport nog voorzien van aanvullend advies die wij een dezer dagen zullen ontvangen. Zodra wij dit 
hebben mogen ontvangen wordt het rapport met een raadsinformatiebrief aan u gezonden.  

  
Vraag 14: 

“Najaarsnota aanvullend pag. 64 /65. Op grond waarvan krijgt De Bunte een schadeloosstelling inzake 
het stopzetten van de ontwikkeling Klooster Renkum, om welk bedrag gaat het? Een overeenkomst 
ontbrak toch? Hoe ziet de specificatie van is het voorbereidingkrediet (170.000 euro / realisatie 
188.129 euro / verschil 18.129 euro) eruit?” 

Antwoord:  
              Deze vraag hebben we op deze korte termijn niet kunnen beantwoorden voor aanvang van de 
raadsvergadering van 30-10-2024.  
              De onderhandelingen in dit juridische traject lopen momenteel nog. Zodra een uitkomst bekend is wordt 
de raad hierover zo snel mogelijk geïnformeerd.   
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